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_  πρώτη δυσμενής 
εξέλιξη που σημειώ- 

11 θηκε στην οικονομία 
με το ξεκίνημα του 2002 ήταν 
το ναυάγιο των συζητήσεων 
που είχαν αρχίσει από τον 
Νοέμβριο του 2001 για την 
συγχώνευση της Εθνικής 
Τραπέζης με την Alpha Bank.

Κερδοσκοπικά παιχνίδια
καταγγέλουν Ν.Δ.-ΣΥΝ

Το ναυάγιο της 
συγχώνευσης 
Εθνικής Τράπεζας - 
Alpha Bank υπαινί- 
χθηκε από το 
Λονδίνο ο Ακης 

Τσοχατζόπουλος

Αυτό προέκυπτε από δημοσι
εύματα της 15ης Ιανουαρίου του 
2002, σύμφωνα με τα 
οποία υπήρχαν διαφο
ρές απόψεων με
ταξύ των δύο 
πλευρών, πλην 
όμως τόσο η 
Τράπεζα της Ελ
λάδος όσο και η 
κυβέρνηση Σημί
τη πίεζαν όσο

μπορούσαν για να ξεπερασθούν 
τα ανακύπτοντα προβλήματα και 
να επέλθει η συμφωνία για την 
περιπόθητη συγχώνευση. Τελικά 
στις 16 Ιανουάριου φάνηκε ότι 
το όλο εγχείρημα έβαινε σε 

αποτυχία. Και αυτό φάνηκε 
καθώς οι μετοχές των δύο 
τραπεζών έκλεισαν με πτώση!

Ναυάγιο στη συγχώνευση 
λόγω διαφωνιών

Στις 18 Ιανουαρίου 
2002 και ενώ ήταν 
πλέον κοινό μυστικό 
ότι η πολυδιαφημι
σμένη συγχώνευση 
της Εθνικής Τραπέ
ζης με την Alpha 
Bank ψυχορραγούσε 
και η επέλευση του 
«μοιραίου» επέκειτο, 
ο διοικητής της Εθνι
κής συγκάλεσε δ.σ. 
για να ενημερώσει 
τα μέλη του για την 
πορεία των δια
πραγματεύσεων, 
χωρίς να ανακοι
νωθεί κάτι.

Σύμφωνα δε με 
π λ η ρ ο φ ο ρ ί ε ς  
που είδαν το 

φως της δημοσιό
τητας την επόμε
νη ημέρα 19 Ια- 
νουαρίου 2002, 
ημέρα Σάββατο, 

η συνεδρίαση του 
δ.σ. της Εθνικής 
έγινε σε ιδιαίτερα 

κλίμα», κα-

Του ΣΤΕΦ. Β. ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΥ
anagrostou@elef teros.gr

θώς λίγες ώρες πριν ο τότε 
υπουργός Οικονομίας και Οικο
νομικών Νικ. Χριστοδουλάκης, 
«νίπτοντας τας χείρας» του, είχε 
δηλώσει, αμέσως μετά τη λήξη 
της σύσκεψης που είχε με τον 
πρωθυπουργό κ. Κ. Σημίτη στο 
Μέγαρο Μαξίμου, ότι: «Το θέμα 
της συγχώνευσης των δύο τρα
πεζών δεν συζητήθηκε κατά τη 
συνάντηση», γιατί «το θέμα το 
χειρίζονται αποκλειστικά οι δύο 
διοικήσεις, οι οποίες ανακοίνω
σαν το εγχείρημα της συγχώ
νευσης και πρόσφατα επιβεβαί
ωσαν τη θέλησή τους να προ
χωρήσει. Αναμένουμε λοιπόν 
τις αποφάσεις στις οποίες θα 
καταλήξουν οι δύο διοικήσεις 
και εν πάση περιπτώσει πιστεύ
ουμε ότι αυτές είναι οι οποίες 
θα κρίνουν την πορεία του 
εγχειρήματος αυτού». Και 
έκλεισε τις δηλώσεις του με 
την ακόλουθη φράση: «Η ελεύ
θερη αγορά δεν έχει αδιέξο
δα»! Παράλληλα ο τότε 
υπουργός Ανάπτυξης κ. Ακης 
Τσοχατζόπουλος, με δηλώσεις 
του το βράδυ της Παρασκευής 
18 Ιανουαρίου από το Λονδίνο 
που βρισκόταν, υπαινίχθηκε 
ότι το εγχείρημα της συγχώ
νευσης ναυαγεί, λέγοντας ότι 
«αν δεν την αντέχει η οικονο
μία, δεν την αντέχει. Δεν θα 
κολλήσουμε εκεί, ούτε με το 
ζόρι μπορούν να γίνουν ορι
σμένα πράγματα. Σε αυτά τα 
θέματα πρέπει να είμαστε ρεα
λιστές»!

Αλογοσκούφης
-Παπαδημούλης

Στις δηλώσεις του κ. Χριστο- 
δουλάκη απάντησε ο συντονι
στής Οικονομικών της Ν.Δ. κ. Γ. 
Αλογοσκούφης, τονίζοντας ότι 
«η ελεύθερη αγορά ασφαλώς 
και δεν έχει αδιέξοδα», αλλά 
έσπευσε να προσθέσει ότι: 
«Αδιέξοδα έχει η κυβερνητική 
πολιτική που με τις πρόχειρες 
επιλογές της έχει οδηγήσει 
όλες τις διαρθρωτικές μεταρ
ρυθμίσεις σε τέλμα. Το πιο πρό

σφατο παράδειγμα είναι αυτό 
της συγχώνευσης των δύο με
γαλύτερων τραπεζών της χώ
ρας. Ηταν μια κεντρική επιλογή 
της κυβέρνησης. Τώρα η κυβέρ
νηση, ως Πόντιος Πιλάτος, πα
ριστάνει ότι το θέμα δεν την 
αφορά. Εκεί που πανηγύριζε, 
τώρα σφυρίζει δήθεν αδιάφο
ρα». Επίσης ο κ. Αλογοσκούφης 
είχε καταγγείλει, προφανώς 
γιατί ήταν ενήμερος, ότι η κυ
βέρνηση παρενέβαινε και δεν 
επέτρεπε στις διοικήσεις των 
δύο τραπεζών να ανακοινώ
σουν τις «όποιες αποφάσεις 
τους» με αποτέλεσμα να δη- 
μιουργείται «κύμα κερδοσκοπί
ας στο Χρηματιστήριο»! Ακόμη 
αφού υπενθύμισε την επίθεση 
που δέχθηκε από την κυβέρνη
ση η Ν.Δ. γιατί είχε έγκαιρα εκ- 
φράσει επιφυλάξεις για την 
σκοπιμότητα του εγχειρήματος 
και για τις δυσκολίες που θα 
ανέκυπταν, κατέληξε λέγοντας: 
«Αυτό που προέχει τώρα είναι 
να μην υπάρξουν άλλες κυβερ
νητικές παρεμβάσεις σ' αυτό το 
θέμα. Η κυβέρνηση τις τελευ
ταίες ημέρες με τις παρεμβά
σεις της προσπαθεί να εμποδί
σει τις τράπεζες να ανακοινώ
σουν τις όποιες αποφάσεις 
τους. Αυτό έχει δημιουργήσει 
κύμα κερδοσκοπίας στο Χρημα
τιστήριο, που είναι κακό για 
την οικονομία και πρέπει να 
σταματήσει το συντομότερο 
δυνατό». Αλλά στην υπόθεση 
αυτή παρενέβη και ο Συνασπι
σμός. Ο τότε εκπρόσωπος του 
ΣΥΝ κ. Δημ. Παπαδημούλης, με 
ανακοίνωσή του, αφού επισή- 
μανε την πολιτική κερδοσκο
πία που έκανε η κυβέρνηση 
στη συγχώνευση των δύο τρα
πεζών, τόνισε ότι «η διαιώνιση 
αυτής της ερμαφρόδιτης κατά
στασης μόνο σύγχυση και ευ
ρύτερες αρνητικές παρενέρ
γειες προκαλεί» και ό,τι είναι 
να γίνει πρέπει να γίνει σύντο
μα και με πλήρη αποσαφήνιση 
του τοπίου».

Ερωτήσεις από Έβερτ
και Μ. Κεφαλογιάννη

Παράλληλα, επειδή η υπό
θεση της συγχώνευσης της

Εθνικής με την Alpha Bank 
προκαλούσε απορίες και ερω
τηματικά, στις 18 Ιανουαρίου 
2002 κατέθεσαν σχετικές ερω
τήσεις στη Βουλή ο πρώην 
πρόεδρος της Ν.Δ. Μιλτ. Έβερτ 
και ο βουλευτής Ηρακλείου της 
Ν.Δ. Μαν. Κεφαλογιάννης. 0 
Μ. Εβερτ καλούσε τους 
υπουργούς Οικονομίας-Οικονο- 
μικών και Εργασίας να καταθέ
σουν στη Βουλή τη μελέτη -  
αν υπήρχε -  με την οποία απο- 
φασίσθηκε η συγχώνευση των 
δύο τραπεζών, ποιοι τη συνέ
ταξαν και πότε δόθηκε η σχετι
κή εντολή. Από την πλευρά 
του ο κ. Κεφαλογιάννης κα
λούσε τον κ. Χριστοδουλάκη 
να ερευνήσει τις ευθύνες του 
προέδρου της Επιτροπής Κεφα
λαιαγοράς κ. Στ. Θωμαδάκη για 
την... ανύπαρκτη, όπως προέ- 
κυψε, συμφωνία περί συγχω- 
νεύσεως των δύο τραπεζών, 
συνεπεία της οποίας «αρχικά 
μέν προκλήθηκε βίαιη άνοδος 
του γενικού δείκτη των ΧΑΑ και 
του δείκτη των τραπεζών, στα
διακά όμως υπήρξε πλήρης 
απαξίωση των μετοχών με χι
λιάδες κερδοσκοπικές πράξεις. 
Η μετοχή της Εθνικής έχασε 
17% της αξίας της από την 
ημέρα της ανακοίνωσης της 
συγχώνευσης, με αποκορύφω
μα τη συνεχή πτώση της μετο
χής λίγες ημέρες πριν από 
την ανακοίνωση της "αποτυ
χίας" των διαπραγματεύσεων 
μεταξύ των δύο τραπεζών, 
λόγω συντονισμένων ηωλή- 
σεων των "μυημένων" στα τε- 
κταινόμενα»!

Στις 21 Ιανουαρίου 2002 κα
τά τα εγκαίνια του νέου κτηρί
ου της Εθνικής, στα οποία πα- 
ρίστατο και ο πρόεδρος και το 
δ.σ. της Alpha Bank ως «προ
σκεκλημένοι», όπως είχε δηλώ
σει ο κ. Ιω. Κωστόπουλος, ο τό
τε διοικητής της Θεόδ. Καρα- 
τζάς, παρουσία του τότε πρω
θυπουργού κ. Σημίτη, αναφε- 
ρόμενος στην υπόθεση της 
αποτυχημένης συγχώνευσης 
είπε: «Η προσπάθεια αυτή 
ατυχώς δεν καρποφόρησε. Το 
γεγονός αυτό δεν μας αποθαρ
ρύνει. θα συνεχίσουμε με σύ
στημα και συνέπεια».


